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A népfront keretében 

Város- és községpolitikai 
bizottság alakult 

Tegnapi ülésén ket témát 
tárgyalt a Hazafias Nép-
front Csongrád megyei el-
nöksége. Megvitatták a nép-
frontbizottságok város- és 
községpolitikai munkájának 
tapasztalatait, kitűzték a to-
vábbi feladatokat és felmér-
tek a népfront által 1972-73-
ban Csongrád megyében 
végzett politikai oktató, is-
meretterjesztő és felvilágo-
sító munka eredményeit. 

A Hazafias Népfront bi-
zottságainak egyik fontos 
feladata, hogy — együtt-
működve a helyi tanácsok-
kid — kivegyék részüket a 
város- illetve községpolitika' 
kidolgozásából, gyakorlati 
megvalósításából. A népfront 
feladatai közé tartozik az 
is, hogy segítsen egy-egy 
város, község lakossága és 
választott testületei együtt-
működésének megteremtésé-
ben is. Nem csupán a vá-
ros- és községfejlesztés he-
lyi megvalósításában tölt be 
fontos szerepet a népfront, 
hanem bekapcsolódik a tele-
püléshálózat fejlesztésének 
országos programjába is. E 
munkát a népfroflt országos 
elnöksége mellett. működő 
város- és községpolitíkai bi-
zottság fogja össze. 

Bár Csongrád megyében 
eddig ilyen bizottság nem 
működött, a népfrontbizott-
ságok mégis eredményesen 
vették ki részüket a város-

és községpolitikai munká-
ból. Főként a megye váro-
saiban alakult ki jó gyakor-
lat; a tanácsok a fejlesztési 
tervek készítésekor számot 
tartottak a népfrontbizottsá-
gok — s ezáltal a lakosság 
— véleményére is. Így ké-
szült el például Szeged IV. 
ötéves terve, Hódmezővá-
sárhely általános rendezési 
terve stb. Eredményesnek és 
értékesnek bizonyultak azok 
a viták is, melyeket a nép-
frontbizottságok kezdemé-
nyeztek egy-egy várospoliti-
kai kérdésről. Szegeden 
ilyen vitákat rendeztek pél-
dául a városesztétikáról, a 
kereskedelmi hálózat fej-
lesztéséről, az idegenforga-
lom és a vendéglátás hely-
zetéről, valamint más kér-
désekről. 

A népfrontbizottságok vá-
ros- illetve községpolitikai 
munkájának egyik legfon-
tosabb területe a társadal-
mi munka szervezése. A me-
gyében már több mint tíz 
esztendeje szép eredménye-
ket ér el a megyei tanács 
végrehajtó bizottsága, a 
népfront és a KISZ megyei 
bizottsága által kiírt tele-
pülésfejlesztési verseny A 
legjobbak jutalmazására 
évente kétmillió forintot for-
dít a megyei tanács, de a 
győztesek nemcsak a juta-
lommal nyernek. hanem 
szebbé teszik településüket, 

Szomjaznak 
a földek 

A szegedi tájban az öltözési kapacitás csupán 
6 - 7 százalékát használták ki 

jobbá életkörülményeiket. 
Bőségesen kínálkoznak a pél-
dák; a makói járás vala-
mennyi községében így ol-
dották meg a magasnyomá-
sú vízellátást, sok-sok kilo-
méter járdát, vízvezetéket, 
vízelvezető árkot építettek 
megyeszerte társadalmi mun-
kában, a parkok építéséről, 
zöldterületek készítéséről 
nem is szólva. Szegeden — 
átmeneti megtorpanás után 
— ismét egyre fontosabbá 
válik a társadalmi munka 
szerepe. Kiemelkedőek az 
óvodák, iskolák patronálásá-
nak eredményei, számotte-
vő szerepe van a társadal-
mi munkának a város épí-
tésében, szépítésében is. Csak 
egy adat a társadalmi mun-
ka jelentőségére: 1972-ben a 
megyében majdnem 127 
millió forinttal zárult a 1 te-
lepülésfejlesztési verseny 
mérlege. 

Az előbbiek is érzékelte-
tik, hogy a Hazafias Nép-
front bizottságai milyen fon-
tos szerepet tölthetnek be a 
községek, városok életében, 
fejlődésében. Annak érdeké-
ben, hogy e munka a jövő-
ben méginkább céltudatos és 
megalapozott legyen, a Ha-
zafias Népfront megyei el-
nöksége tegnapi ülésén úgy 
határozott, hogy város- és 
községpolitikai bizottságot 
hoz létre. A 22-tagú bizott-
ság elnöke dr. Remzső Jó-
zsef. a megyei népfrontbi-
zottság alelnöke lett. A bi-
zottságnak — amely a me-
gyei népfrontelnökség mel-
lett működik majd — 1973— 
74-es munkaprogramját is 
kidolgozták. 

A megyei népfrontelnökség 
tegnapi ülésén részt vett és 
felszólalt Nyéki József, a 
Hazafias Népfront Országos 
elnöksége mellett működő 
város- és községpolitikai bi-
zottság titkára. 

Fock Jenő 
fogadta 
Hannes 

Androscht 
Fock Jenő, a Miniszterta-

nács elnöke tegnap, péntek 
délelőtt hivatalában fogadta 
Hannes Androscht, az Oszt-
rák Köztársaság pénzügy-
miniszterét. 

Az eszmecserén részt vett 
Faluvégi Lajos pénzügymi-
niszter és dr. Friedrich Frö-
lichsthal, Ausztria budapesti 
nagykövete. 

Az osztrák pénzügyminisz-
ter a nap folyamán látoga-
tást tett Párdi Imrénél, az 
Országos Tervhivatal elnöké-
nél és dr. László Andor ál-
lamtitkárnál. a Magyar Nem-
zeti Bank elnökénél is. 
(MTI) 

Szerelik az új 
műtrágyagyár gépeit 

Új szakaszban a több mint 
9 milliárd forintos beruházás 

Péten új szakaszához ér-
kezett a tervidőszak egyik 
legnagyobb, több mint 9 
milliárd forintos beruházása, 
az ú j pétíürdői műtrágya-
gyár építése. Megkezdték a 
gépi berendezések szerelését. 
Az új gyáróriás gépeit és be-
rendezéseit Európa számos 
országából szerezték be. A 
Szovjetunió a többi között 
a műtrágyagyár savüzemét, 
Csehszlovákia pedig a ka-
zánokat szállította. A szoci-
alista országokon kívül a 
„nagyszállítók" , közé tarto-
zik az NSZK. Anglia és 
Franciaország. 

Jelenleg már az összes gé-
pek és berendezések mint-
egy 90 százaléka a helyszí-
nen van. A szerelés az am-
móniaüzemben kezdődött 
meg, de dolgoznak már a 
savüzem és az úgynevezett 
„vízüzemek" — a lágyító, a 
sótalanító és a hűtő — sze-
relői is 

A péti ú j műtrágyagyár, 
amely évente 268 ezer tonna 
nitrogént és 160 000 tonna 
kálium, illetve foszfor ható-
anyag tartalmú műtrágyád 
állít majd elő. 1975 vegén 
készül el. (MTI) 

Ünnepség 
o Parlamentben 
Kitüntetések az iskolák államosításának 

25. évfordulóján 
Az iskolák államosításának 

25. évfordulója, valamint a 
közelgő pedagógusnap alkal-
mából pénteken ünnepséget 
tartottak a Parlament kupo-
lacsarnokában. Az elnökség-
ben foglalt helyet: Losonczi 
Pál, az Elnöki Tanács elnö-
ke. Aczél György, az MSZMP 
Politikai Bizottságának tag-
ja. a KB titkára, Kállai 
Gyula, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Ha-
zafias Népfront Országos 
Tanácsának elnöke, Cseterki 
Lajos, az Elnöki Tanács tit-
kára. dr. Orbán László, a 
művelődésügyi miniszter el-
ső helyettese. 

Losonczi Pál köszöntötte 
a kitüntetett nevelőket, ok-
tatásügyünk érdemekben 
gazdag, szorgalmas munká-
sait, pedagógustársadalmunk 
kiemelkedő képviselőit, majd 
az Elnöki Tanács elnöke 
az MSZMP Központi 
Bizottsága, az Elnöki Tanács 
és a Minisztertanács nevé-
ben őszinte jókívánságait fe-
jezte ki a pedagógusoknak. 

— Azt kívánom — mon-
dotta —, hogy az eddigiek-
hez méltóan, a jövő felada-
taihoz illően munkálkodja-
nak szemünk fénye, a ma-
gyar ifjúság tanításán, ne-
velésén, szolgálják becsület-

Az országos öntözési ope-
ratív bizottság értékelte, 
bogy május végéig miként 
hasznosították az öntözés 
adta lehetőségeket a mező-
gazdasági üzemek. A bizott-
ság összegezése szerint, 

összesen 110 000 hektárnyi 
területet öntöztek. 

Megfelelően kihasználták be-
rendezéseiket, az öntözési 
kapacitást a debreceni, a 
szolnoki, a gyulai és szom-
bathelyi vízügyi igazgatóság 
területén dolgozó mezőgaz-
dasági üzemek, alig marad-
nak el tőlük a miskolci és 
a nyíregyházi igazgatóságok 
körzetéhez tartozó gazdasá-
gok. Ugyanakkor a pécsi és 

a szegedi körzetben a ka-
pacitáskihasználás csupán 
6—7 százalék volt, holott 
példánl a szegedi térség 
öntözési területe — nagy-
ságrendjét tekintve — 
Szolnok után a második 
helyet foglalja el. 

Ezen a területen különben 
lényegesen kevesebb csapa-
dék hullott, mint az ország 
más részén, fele annyi, mint 
az országos átlag. Mindezek 
figyelembevételével az or-
szágos öntözési operatív bi-
zottság felülvizsgálja az 
érintett megyék operatív bi-
zottságának. tevékenységét. 

Indokoltnak tartják azt is, 
hogy 

azoktól az üzemektől, me-
lyek a lekötött vízmennyi-
néget önhibájukból rend-
szeresen nem hasznosítják, 
az engedélyeket vonják 
vissza. 

és csak újabb anyagi áldo-
zat árán szerezhessenek jo-
got a víz felhasználására. 
Ezek az üzemek ugyanis 
azon túl, hogy jelentős álla-
mi segítséggel megteremtett 
lehetőségekkel nem élnek, 
kárt okoznak, hiszen a felN 

nem használt öntözővizet 
mások elől vonják el. 

Az országos öntözési ope-
ratív bizottság emlékeztet 
arra, hogy az elmúlt telünk 
rendkívül száraz volt. Októ-
bertől márciusig olyan ke-
vés csapadék hullott, amely-
re az elmúlt ötven év alatt 
nem volt példa. Ezt az idő-
szakot rendkívül száraz má-
jus követte, s így 

országszerte szomjaznak a 
földek, főleg a kapások és 
a takarmánynövények igé-
nyelnének több vizet eb- j 
ben az időszakban. 

A meg vei operatív bizottsá- | 
gok feladata, hogy szorgal- I 
mázzák az öntözési kapaci-
tások jobb kihasználását, a 
hiányzó csapadék pótlását. 
(MTI) 

Családi 
házak 
panelekből 

A Szegedi Házgyár paneljeiből családi házakat építenek 
Újszegeden. A Délmagyarországi Építő Vállalat azzal a 
szándékkal szereli össze a házgyári panelekből a családi 
házakat, hogy a nagyközönségnek bemutassa, milyen tí-
pusú lakásokat lehet tégla nélkül készíteni. A kettő és fél 
szobás nagyságútól négyszobás házakat raknak össze, ame-
lyeknek a tetőrésze is beépíthető, mandzardszerűen. A 
Thököly úton épülő házak hamarosan elkészülnek, és bú-
torokkal berendezve a Szegedi Ünnepi Hetek idején meg-

tekinthetők. Az építövállalat később eladja a 7 darab 
családi házat 

tel szeretett hazánkat, nagy-
szerű népünket. 

Ezt követően Losonczi 
Pál kitüntetéseket, illetve 
emlékérmeket nyújtott át. 

A Munka Érdemrend 
bronz fokozatát kapta Bor-
sos László, a szegedi Mező 
Imre általános iskola tanara, 
a Pedagógusok Szakszerve-
zete Szeged városi bizottsá-
gának titkára. 

A művelődésügyi minisz-
ter az oktató-nevelő munká-
ban kifejtett kimagasló te-
vékenységéért Apáczai Cse-
re János-díjat adományozott 
Tatár István vezető szakfel-
ügyelőnek, a makói Bartók 
Béla általános iskola taná-
rának is. 

Kiváló tanár kitüntető cí-
met kapott Arató Ádám. a 
szegedi Radnóti gimnázium 
tanára. Bácskai Mihályné, a 
szentesi Horváth Mihály 
gimnázium tanára, Csöme 
Lajos, a szegedi Déry Miksa 
Szakközépiskola igazgatóhe-
lyettese, Kocsis Vilmos. a 
szegedi József Attila Tudo-
mányegyetem Ságvári End-
re gyakorló gimnáziumának 
szakvezető tanára. Orbán 
Ottóné, a makói Bartók Béla 
általános iskola tanára, 
Opálfy Gyuláné. a szegedi 
JATE Ságvári Endre gya-
korló általános iskolájának 
szakvezető tanára, dr. Török 
Lászlóné. a Szegedi Tanár-
képző Főiskola gyakorló is-
kolájának szakvezető tanára 

A Kiváló tanító kitüntető 
címet kapta dr. Mezősi Jó-
zsefné, a Szegedi Tanárkép-
ző Főiskola gyakorló általá-
nos iskolájának tanítója, 
Nagy Gyuláné, a makói Szo-
boszlai Imre általános iskola 
igazgatóhelyettese, dr. Né-
meth Kálmánné, a szegedi 
JATE Ságvári Endre gya-
korló iskolájának tanítója, 
Rosa Lászlóné, a szegedi Bé-
ke utcai általános iskola ta-
nítója. 

A Kiváló óvónő kitüntető 
| címet kapta Felföldi János-

né, a csongrádi Dohány sori 
ó a o n q j e . 


